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Hilsen fra forbundsleder 
 
Kjære landsmøterepresentanter, medlemmer og venner av Norges Døveforbund. 

Når jeg nå skriver disse ordene, er det med en dyp følelse av takknemlighet. Det nærmer seg 
slutten på mitt kapittel som forbundsleder – for denne gang – og jeg vil gjerne dele noen tanker 
med dere før jeg trer til side. 

Jeg har vært en del av organisasjonen i snart 20 år, med start i Norges Døveforbunds Ungdom 
som 15-åring. Det har vært en reise gjennom ulike roller, erfaringer og utfordringer – og det har 
vært både lærerikt, krevende og utrolig givende.  

For tre år siden ble jeg valgt som nestleder, og for halvannet år siden fikk jeg æren av å ta over 
som forbundsleder. Dette var en rolle jeg ikke hadde planlagt, men et ansvar som jeg tok på alvor 
og med ydmykhet. 

I løpet av mine år i forbundsstyret er jeg stolt av hvordan vi som organisasjon har blitt mer 
transparente, og hvordan arbeidet med trygg organisasjon og inkludering av mangfold har blitt 
løftet. Viktige vedtak er blitt mer enn ord på papir, og som nå begynner å leve i praksis. Her vil jeg 
også nevne NOU 2023: 20 – Tegnspråk for livet, som har satt språkpolitiske spørsmål på 
dagsorden og løftet tegnspråkets plass i samfunnet. Den har også kommet med nødvendige 
tiltak for å styrke norsk tegnspråk i utdanning, helse og oOentlig sektor – områder hvor forbundet 
fortsatt har arbeid foran seg.  

Jeg er også stolt over den historiske samarbeidsavtale med Hørselshemmedes Landsforbund – 
som er et steg i retning av fellesskap og felles kamp. 

Under landsmøtet for tre år siden ble det vedtatt å søke om å være vertsland for WFD-
kongressen 2027. Norges Døveforbund reiste mannsterke til WFD-kongressen i Jeju, en gruppe 
ledet av daværende forbundsleder Niels Kristensen. Vi ga vårt beste, men vi tapte et jevnt løp og 
nådde ikke helt fram. Erfaringen fra prosessen har likevel vært verdifulle, og det siste året har 
forbundet jobbet med å utarbeide forbedringsforslag til WFDs vedtekter og retningslinjer.  

Selv om forbundet har hatt flere gode år, bærer jeg på en uro – spesielt rundt utviklingen innen 
tolketjenesten og risikoen for økt privatisering. Dette berører kjernen i kampen for et tilgjengelig 
samfunn, og jeg håper vi fortsetter å kjempe samlet – sammen med både fast ansatte og 
frilanstolker om tegnspråktolktjenestens framtid. 

Å lede Norges Døveforbund har vært et stort ansvar, men også et privilegium. Jeg velger nå å tre 
tilbake – ikke fordi engasjementet har blitt mindre, men fordi jeg kjenner at tiden er inne for å 
hente krefter og finne en ny balanse. Jeg håper og tror at jeg en dag kommer tilbake, sterkere og 
klokere, med fornyet kraft og lidenskap for fellesskapet vårt. 

Takk til alle som har heiet, støttet, utfordret og stått ved min side. Jeg ønsker neste forbundsstyre 
lykke til og jeg håper dere vil fortsette å bygge en inkluderende, modig og tydelig organisasjon – 
for alle døve, hørselshemmede og andre tegnspråkbrukere i Norge. 

  

Varme hilsener, 
Jannicke Berge Kvitvær 
Avgående forbundsleder 
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https://youtu.be/FQhcAHBX8gU
https://youtu.be/nueYmOp8nNk
https://youtu.be/aaHjBJ8vuCA
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Program 
 
Fredag, 30.mai 
 
Kl. 13:00 

 
Åpning av Norges Døveforbunds 43. landsmøtet 

Kl. 13:15 Landsmøteskole av Jannicke Kvitvær og Elisabeth F. Holte  
Kl. 14:30 Sak 1. Godkjenning av fullmakter, sak 2. Valg på 1. og 2. møteleder, sak 3. Valg av 

protokollkomite, sak 4.Valg av tellekorps, sak 5. Godkjenning av dagsorden og 
saksliste 

Kl. 15:00 Sak 6. Forbundsstyrets årsmeldinger for 3 år, samt Kontrollkomiteens rapport, 
Mangfoldsutvalgets beretning og Tegnspråkbarnas utvalgs beretning 

Kl. 15:45 Pause 
Kl. 16:15 Sak 7. Forbundets regnskap for 3 år 
Kl. 17:15 
Kl. 19:00 
Kl. 21:00 

Jubileums-scene feiring for Bergen Døvesenter 145 års jubileum   
Middag 
Åpen pub – sosialt samvær  

 

Lørdag, 31. mai 
 
Kl. 09:00 

 
Sak 8. Handlingsplan/strategiplan 

Kl. 11:00 Pause 
Kl. 11:30 Sak 8. Innkomne lovforslag  
Kl. 12:30 Lunsj 
Kl. 13:30 Sak 9. Innkomne lovforslag (forts)  
Kl. 15:00 Pause 
Kl. 15:30 Sak 10. Andre innkomne forslag 
Kl. 16:30 Avslutning for dagen 
Kl. 19:00 
Kl. 21:30 

3-retters festmiddag i eget lokale og Stand Up ved John Smith, Storbritannia 
Åpen pub – sosialt samvær 

 
Søndag, 1. juni 
 
Kl. 09:00 

 
Sak 10. Andre innkomme forslag (forts) 

Kl. 10:30 Sak 11. Fastsettelse av medlemskontingent  
Kl. 10:50 Pause  
Kl. 11:10 Sak 12. Valg for 3 år, punkt a-f 
Kl. 12:30 Lunsj  
Kl. 13:30 Sak 13. Fastsettelse av neste landsmøte. Sak 14. Resolusjoner.  
Kl. 14:00 Avslutning: takketale  
Kl. 14:30 Pause    
Kl. 14:45 
Kl. 15:30 
Kl. 16:00 

NBSPH 
Beredskap  
Avslutning for dagen/helgen  
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Deltakerliste  
 

Forbundsstyret 
Jannicke Kvitvær  
Camilla Høiberg 
Ståle Hatlelid  
Tove Glomset  
Ivar Larsen  
Per Gunnar Johnsen 
Kjetil Skarpeid  
Elisabeth F. Holte  
Camilla Vågen 
Irja Marie Mølmen (vara)  
 
NDF Akershus  
Siw Lund 
Mona Pettersen 
 
NDF Arendal  
Johannes Rødbotten  
Juan Håland  
 
NDF Bergen og Vestland 
Edvard Rundhaug  
Jørn Ståle Olsen  
Ole Morten Rolland  
Tor Fiksen  
 
NDF Drammen 
Leni Tishler  
Tore Alfredsen  
 
NDF Hallingdal  
Steffen Kommedal 
Gunnar Jonsson  
 
NDF Trøndelag 
Laila Vågbø 
Stine Niemistø  
 
NDF Vestfold 
Tegnspråkforening  
Kathrine Liseth  
Christine Dale  
 
 
 
 
 

 NDF Haugaland 
Camilla Johannessen 
Tore Djuvik 
 
NDF Innlandet  
Ina Braadland  
Tore Kolvik  
 
NDF Møre og Romsdal  
Helle Christiansen  
Cecilie Måseidvåg  
Harald Oppigård  
 
NDF Nordland  
Beate Brun 
Kristin Selstad  
 
NDF Oslo 
Megan Matovich-Noddeland  
Nora Sletteng  
Sissel Gjøen  
Christine Deunk  
 
NDF Stavanger  
Hanne Kvitvær  
Astri Frafjord 
Hedvig Sinnes  
 
NDF Telemark  
Jessica Rohde  
Berna Martinussen  
 
NDF Trondheim  
Siv Anne Jørås  
Ingrid Grønning By 
Signe Bekkvik  
 
NDF Østfold  
Anne-Karin Bråtet  
Torbjørn Hansen 
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NDFU 
Isaac E. Jacobsen  
Cora Peterson  
 
Valgkomité 
Nina Hauge 
 
Kontrollkomité 
Erling Jacobsen 
 
Landsforbundet for 
kombinert Syns- og 
hørselshemmede/døvblinde 
Juliane Eftevåg 
 
Signo 
Anine Sigurdssøn 
 
Ål folkehøyskole  
Ann Kristin Malmquist  
Sonja Holten 
Alexander Kvalheim  
 
Døves Media 
Paal Richard Peterson  
 
Norges Døvehistorisk 
Selskap  
Trine Austbø 
 
Teater Manu  
Janne Langaas  
 
Skeive Tegn  
Malin Aaker 
 
Tegnspråktjenester AS / 
Kamera 
Fernando Agudo 
Matthias Kubik  
Sebastian Mehlum 
 

 NDFs administrasjonen 
Petter Noddeland  
Niels Kristensen  
Adriana Fjellaker  
Sindre Svindal 
Linda Hansen  
Bibbi Hagerupsen  
Federico Gianasso  
Vegar Botn 
Nils-Erik Midtskog  
Arash Bagharzadeh  
 
Landsmøtekomité 
Rune Anda  
Thea Haugen 
Åse Borgen   
 
Tegnspråktolker 
Monika Sundkvist 
Lilly-Jane Viken 
Anna Knuten 
Mehak Iqbal 
Marianne Bjerg 
Gry Aamodt 
Kim Kopstad  
Per Anders Grimstad 
Silje Seltveit Osdal 
Wenche Helene Moen Jensen 
Linn Marthe Hoel 
Geir Midtbø Longva 
 
Inviterte 
Ditte Hatlelid  
Annbjørg Horgar  
Imran Khan 
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Saksliste  
(fra NDFs vedtektene, § 10.2. Saksliste for landsmøtet)   
 
[Klikk her for å se video] 
 
Sak 1. Godkjenning av fullmakter, etter innstilling fra forbundsstyret  
Sak 2. Valg av1. og 2. møteleder (ikke representanter) 
Sak 3. Valg på protokollkomité (3 av de valgte representantene) 
Sak 4. Valg på tellekorps (3 personer uten stemmerett) 
Sak 5. Godkjenning av dagsorden og saksliste.  
Sak 6. Forbundsstyrets årsmelding for 3 år 
Sak 7. Forbundets regnskap for 3 år, som skal legges fram sammen med melding fra 
revisor og bilagsrevisor 
Sak 8. Handlingsplan  
Sak 9. Innkomne lovforslag  
Sak 10. Andre innkomne forslag 
Sak 11. Fastsettelse av medlemskontingent  
Sak 12. Valg for 3 år punkt a-f  

a) Forbundsleder  
b) Nestleder 
c) 5 styremedlemmer  
d) 1., 2. og 3. varamedlem til styret  
e) Statsautorisert eller registrert revisor for tre år. Landsmøtet kan gi forbundsstyret 

fullmakt til å velge revisor 
f) Vedtektskomité Kontrollkomite (3 medlemmer og 2 varamedlemmer)  
g) Valgkomite (3 medlemmer og 2 varamedlemmer) som skal forberede valgene til 

neste landsmøte  
Sak 13. Fastsettelse av neste landsmøte 
Sak 14. Resolusjoner  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://youtu.be/OgexQ8CV8hc
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Sak 1. Godkjenning av fullmakter, etter innstilling fra 
forbundsstyret  
Avstemning  
 
Sak 2. Valg av 1. og 2. møteleder (ikke representanter) 
Avstemning   
 

Sak 3. Valg av protokollkomité (3 av de valgte representantene)   
Avstemning  
 

Sak 4. Valg av tellekorps (3 personer uten stemmerett)  
Avstemning 
 
Sak 5. Godkjenning av dagsorden og saksliste  
Avstemning  
 

Sak 6. Forbundsstyrets årsmelding for 3 år  
Årsmelding 2024 er lagt ved som Vedlegg 1. Årsmelding 2022 og 2023 har blitt drøftet ved 
ledermøtene 2023 og 2024.  
Avstemning  
 

Sak 7. Forbundets regnskap for 3 år, som skal legges fram 
sammen med melding fra revisor og bilagsrevisor   
Regnskap 2024 er lagt ved som vedlegg 2. Regnskap 2022 og 2023 har blitt drøftet ved ledermøtene 
2023 og 2024.  
Avstemning  
 

Sak 8. Handlingsplan   
Forslag fra forbundsstyret er å endre dette til strategiplan og den har vært på høring hos 
lokallagene. Se vedlegg 3.  
Avstemning   
 

Sak 9. Innkomne lovforslag   
Forbundsstyret har mottatt innkomne lovforslag fra NDF Oslo og administrasjonen innen fristen. 
Forbundsstyret har dessuten et par innkomne forslag selv og et par språklige endringer. Se vedlegg 
4. 
Avstemning   
 
Forbundsstyret ber om fullmakt til å foreta språklige endringer etter at lovforslaget er 
vedtatt. 
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Sak 10. Andre innkomne forslag   
Forbundsstyret har mottatt innkomne forslag fra NDF Oslo, NDF Nord Trøndelag, NDF Bergen og 
Vestland og et forslag fra NDF Stavanger sammen med NDF Bergen og Vestland, Enkelte av 
forslagene ligner på hverandre så forbundsstyret foreslår å behandle disse sammen.  
Avstemning   
 

A) Innkomne forslag fra forbundsstyret 
 

1) Fjerning av sekundærmedlemskap 
 
Ordningen ble vedtatt på landsmøtet i juni 2022 og trådte i kraft 1. januar 2023. Sekundær-
medlemskap gir medlemmer mulighet til å være medlem i to foreninger: én som primærmedlem 
med fulle rettigheter, og én som sekundærmedlem med tale- og forslagsrett. 
 
Da ordningen ble innført i 2023, var responsen lav. I dag har kun cirka 35–40 medlemmer valgt å 
være medlem i en annen forening. Det har også oppstått usikkerhet blant foreningene om hvilke 
rettigheter sekundærmedlemmene har, og ordningen har medført ekstra manuelt arbeid, da den 
ikke kunne integreres i medlemssystemet Regweb. 
 
Etter overgang til det nye medlemssystemet CornerStone, ble vi anbefalt å avvikle ordningen, da 
den ikke anses som hensiktsmessig eller effektiv for en organisasjon som NDF. 
 
Vi ber landsmøtet om å støtte vårt forslag om å fjerne ordningen med sekundærmedlemskap. Det 
gjenstår da kun primærmedlemskap, og ordet primær fjernes slik at det bare blir «medlemskap». 
I stedet oppfordrer vi alle lokale foreninger til å holde åpne arrangementer med en differensiert 
prisliste, f.eks. en pris for egne medlemmer, en for NDF-medlemmer, og en for ikke-medlemmer. 
Forbundsstyret ser at NDF Oslo har sendt inn lignende forslag og ber derfor å behandle disse to 
forslagene samlet. Her er forslaget fra NDF Oslo. 
 
Innkomne forslag fra NDF Oslo:  

Sekundærmedlem fjernes 
 
NDF Oslo ber landsmøte om å fjerne ordningen med «sekundærmedlemskap». Det er få som ønsker 
å være sekundærmedlem i annet lokallag.  
 
NDF Oslo ønsker å få tilbake som det var før landsmøtet vedtok i 2022, at det er nok å være medlem 
i NDF + et lokallag, der alle er velkomne å besøke andre lokallag uten å måtte være medlem i det 
lokallaget. 
 
NDF Oslo har mange som kommer til våre underavdelinger som f.eks. Kvinneforening og 
Seniorforening. Vi krever ikke sekundærmedlem, bare som før at de er medlem i NDF + er medlem i 
annen lokallag enn hos oss, så er dette i orden. Vi mener det er ikke riktig å kreve at de må være 
sekundærmedlem for å komme til Kvinneforening eller Seniorforening.  
 
Vedtak 
 
Forslag til vedtak: Landsmøtet vedtar å fjerne sekundærmedlemskap fra og med 1. januar 2026 
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2) Navneendringer for lokalforeningene  
 
Forbundsstyret foreslår at alle lokalforeninger tilknyttet NDF (Norges Døveforbund) skal inkludere 
«NDF» foran navnet på foreningsstedet. Dette tiltaket er ment å styrke den felles profilen mellom 
forbundet og lokalforeningene, samt tydelig signalisere at vi står sterkere sammen. 
Forslaget har vært diskutert tidligere og stod på handlingsplan punkt 3.2.5. På bakgrunn av 
handlingsplanen har administrasjonen besøkt de fleste lokalforeningene og diskutert hvorfor dette 
er viktig. Flere har uttrykt et ønske om å legge frem et forslag til landsmøtet som understreker 
viktigheten av en samlet og tydelig profil. Flere lokalforeninger har allerede gjennomført 
navneendringen i tråd med dette vedtaket, som vist nedenfor: 
 

• NDF Stavanger (endret i 2013) 
• NDF Haugaland (endret i 2020) 
• NDF Oslo (endret i 2023) 
• NDF Hallingdal (opprettet i 2023) 
• NDF Innlandet (endret i 2024) 
• NDF Drammen (endret i 2024) 
• NDF Vestfold Tegnspråkforening (endret i 2024) 
• NDF Telemark (endret i 2024) 
• NDF Kristiansand (endret i 2024) 
• NDF Møre og Romsdal (endret i 2024) 
• NDF Trondheim (endret i 2024) 
• NDF Nordland Tegnspråkforening (endret i 2024) 
• NDF Østfold (endret i 2024) 
• NDF Akershus (endret i 2025) 
• NDF Bergen og Vestland (endret i 2025) 
• NDF Arendal (endret i 2025)  
• NDF Nord-Trøndelag (endret i 2025) 
• NDF Troms (endret i 2025)  

 
Per mai 2025 har atten av nitten lokalforeninger allerede gjennomført denne navneendringen. 
Forbundsstyret mener at alle lokalforeninger som ønsker å være tilsluttet NDF, bør inkludere 
«NDF» foran foreningsstedet i navnet sitt. Dette vil ikke bare bidra til en sterkere og mer enhetlig 
profil, men også tydeliggjøre den nasjonale sammenhengen vi opererer innenfor. Det vil også gjøre 
det lettere å lage felles kampanjemateriell, felles profileringsartikler, felles produkter for salg og 
felles verktøy til å stå samlet. 
 
Vedtaket vil gjelde både eksisterende og nye lokalforeninger. 
 
Vedtak 
 
Forslag til vedtak: For å sikre en tydeligere og mer samlende profil, øke politisk 
gjennomføringskraft og gjøre det enklere for medlemmer å finne oss, skal alle lokalforeninger ha 
«NDF» foran stedsnavnet på foreningsstedet sitt, samt bruke NDFs logo. Lokalforeningene skal 
også følge andre retningslinjer i designmanualen vedtatt av forbundsstyret. 
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Dette vedtaket innebærer: 
 

• At lokalforeningene som har NDF foran stedsnavnet og bruker NDFs logo blir en del av NDF-
systemet, får innflytelse og kan motta støtteordninger. 
 

• At eksisterende lokalforeninger som ennå ikke har gjennomført navneendringen, må gjøre 
dette innen landsmøtet i 2028. 

 
[Klikk her for å se video] 
 
 

3) Krav for å være lokalforening i NDF 
 
Per i dag stiller Bufdir krav om minst 5 medlemmer og minst én aktivitet i løpet av året for at 
lokallag skal motta tilskudd. 
 
Norges Døveforbund har mistet tilskuddsmidler fra Bufdir fordi enkelte lokallag har hatt for få 
medlemmer over flere år. Det er ønskelig å unngå at denne situasjonen fortsetter. Vårt forslag er at 
vi har minstegrensen for at en lokalforening kan ha tilknytning til NDF.  
 
Vårt forslag følger Bufdir sine krav: 
 

• Kravet om 5 medlemmer  
• Kravet om minst en aktivitet vil bidra til økt synlighet og aktivitet i lokallagene 

 
Vedtak 
 
Forslag til vedtak: Lokallag skal ha mulighet til å søke tilskuddsmidler fra NDFs kulturmidler, 
Funkis, Bufdir og andre ordninger, så lenge de har minst 5 medlemmer og arrangerer minst en 
aktivitet i løpet av året. 
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

4) Oppdaterer instruksen for valgkomiteen  
 
Forbundsstyret tar til seg de signaler som kom fra landsmøte i 2022 og mangfoldutvalget om at 
mangfold må inn i hele organisasjonen. Vi har derfor oppdatert instruksen for valgkomiteen med 
mangfold inn som et krav. Det er også endringer på når valgkomiteen må ta kontakt med 
lokalforeningene før landsmøte. Se endringer markert med gult:   
 
Instruks for valgkomiteen etter landsmøte 2025: 
 
1. Norges Døveforbund skal til enhver tid ha en valgkomité. Komiteens primære oppgave er å 

forberede og presentere valgene på førstkommende landsmøte.  
 

2. Instruks for valgkomiteen utarbeides av kontrollkomite, men må vedtas på landsmøte for å 
være gyldig. Endringer kan vedtas i samsvar med vedtektene§ 10.3 b (minst 50 % av de avgitte 

https://youtu.be/-kD2Y3UQZtc
https://youtu.be/XYbHKBhNg84
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stemmene), etter at kontrollkomiteen har fått anledning til å vurdere forslagene, når det ikke er 
kontrollkomiteens egne forslag. Fortolkning av instruksen ligger under kontrollkomiteen. 
 

3. Komiteen skal bestå av 3 medlemmer samt 1. og 2. varamedlem. Ny valgkomite velges etter 
innstilling fra avgående valgkomite. Kandidatene må være medlemmer av forbundet. 
Medlemmer som trekker seg, må informere forbundskontoret straks.  
 

4. Den nyvalgte komiteen trer sammen straks etter at landsmøtet er hevet og konstituerer seg ved 
å velge leder og nestleder.  
 

5. Valgkomiteen skal i perioden arbeide aktivt for å finne kvalifiserte personer som er villige til å ta 
imot valg, både ved å be om forslag fra medlemslagene og enhetene innen forbundet, og ved 
personlige sonderinger. 
 

6.  Det er viktig å bruke tre år på dette for å finne kvalifiserte kandidater. Minst ett år før 
landsmøtet sender komiteen brev til medlemslagene og enhetene, og disse får en tre måneders 
frist til å komme med sine forslag på kandidater, som må ha sagt ja til å stille. Ut fra de 
innkomne forslag og komiteens eget arbeid, setter komiteen opp sitt forslag og kunngjør dette 
senest tre måneder før landsmøtet. 
 

7. Ut fra disse forslagene og evt. egne kandidater, utarbeider komiteen det forslaget som blir 
grunnlaget for valgene på landsmøtet. Under dette bør det legges vekt på mangfold, 
kompetansesammensetning, jevn fordeling av kvinner/menn og en rimelig geografisk 
spredning. Innstillingen fra valgkomiteen skal være begrunnet med hvorfor komiteen har valgt 
de foreslåtte kandidatene, samt legge ved en liste med navn over de innkomne forslagene fra 
lokallagene. Også navn på forslagstiller skal være med, for hvert enkelt forslag. 
 

8. Forslaget sendes forbundskontoret, senest tre måneder før landsmøtet, og det bør også være 
klart så tidlig som mulig at det kan offentliggjøres i Døves Tidsskrift i god tid før landsmøte. Er 
det uenighet i valgkomiteen offentliggjøres både flertalls- og mindretallsinnstillingen.  
Valgkomiteens leder har ansvaret for at fristene holdes. 
 

9. Forslaget skal omfatte selve forbundsstyret og varamedlemmer, hvorav forbundslederen velges 
særskilt, og ellers alle personvalg som hører under landsmøtet, (jfr. vedtektens § 10.2, pkt. 12) 
Kandidater til forbundsledervervet bør på forhånd ha avklart med sin arbeidsgiver i tilfelle 
dette blir hel- eller deltidsstilling. Valgkomiteens leder har ansvar for å gjøre dem 
oppmerksomme på dette. 
 

10. Valgkomiteens leder skal være til stede på landsmøtet, på forbundets bekostning, og sørge for 
at valgene blir gjennomført i samsvar med instruks og forbundets vedtekter. 
 

11. Valgkomiteens utsendte forslag kan bare endres dersom enkelte kandidater må trekke seg. 
Landsmøtets representanter har likevel, hvis de ikke er tilfredse med valgkomiteens innstilling, 
mulighet til å komme med nye kandidater. Ved åpningen av landsmøtets forhandlinger 
kunngjøres en rimelig frist for innlevering av slike forslag, som må være underskrevet av minst 
tre landsmøterepresentanter og være valgkomiteens leder i hende innen fristens utløp. De nye 
kandidatene må ha sagt ja til å stille. Under valgene føres disse navnene opp etter 
valgkomiteens forslag. 
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5) Opprettelse av stiftelsen Arkiv for døve og hørselshemmede  
 
Arkiv for døve og hørselshemmede (AFDH) består av to personer med en visjon om å opprette et 
eget arkiv for døve på lik linje som «Skeivt Arkiv - Nasjonalt kunnskapssenter for skeiv historie» og 
«Samisk arkiv». De ønsker at NDF skal opprette en egen stiftelse på lik linje som Ål folkehøyskole og 
kurssenter for døve, Døves Media og Teater Manu. De har sendt flere dokumentasjoner på hvorfor 
NDF bør gjøre det. Disse dokumentene er lagt ved som vedlegg 5.  
 
De skriver i egen visjon om at det er et kritisk behov for å sikre og bevare historisk materiale om 
døves og hørselshemmedes historie, kultur og det norske tegnspråket. Uten et eget arkiv risikerer vi 
at viktig dokumentasjon går tapt for kommende generasjoner. 
 
Et nasjonalt arkiv vil: 
 

• Samle og bevare arkivmateriale fra døveforeninger, skoler, forbund og privatpersoner 
 

• Sikre tilgjengelighet for publikum, spesielt døve, med veiledning på tegnspråk 
 

• Samarbeide med Nasjonalbiblioteket, Arkivverket, Norsk Døvemuseum og andre relevante 
aktører for en helhetlig dokumentasjon 

 
Mange døveforeninger og privatpersoner ønsker å avlevere materiale til Stiftelsen AFDH, som har 
spesialkunnskap om døves historie. Flere dokumenter er allerede i fare for å gå tapt grunnet 
uegnede oppbevaringsforhold, brann- og fuktskader. 
 
Arkivet bør etableres i Oslo for best mulig tilgjengelighet for døve og hørselshemmede. Stiftelsen 
AFDH mener at dokumentasjon av døves og hørselshemmedes liv og språk er avgjørende for å 
styrke tegnspråkets nasjonale status. 
 
Forbundsstyret sjekket hva som ble gjort tidligere og NDFs tre stiftelsene ble behandlet på 
landsmøtet tidligere. Det er naturlig at dette også blir behandlet på landsmøtet. Det blir da NDFs 
fjerde stiftelsen. AFDH får da også ansvar for å bevare NDFs lokalforeningenes historie.   
 
Vedtak 
 
Forslag til vedtak: Landsmøtet støtter å stifte Arkiv for døve og hørselshemmede (AFDH). 
Forbundsstyret får fullmakt til å jobbe videre med å stifte AFDH.  
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

B) Innkomne forslag fra NDF Oslo 
 

1) Direkte medlemmer fjernes 
 
NDF Oslo ber Landsmøte om å fjerne ordningen med «direkte medlemmer», og at alle «direkte 
medlemmer» overføres til nærmeste lokallag de bor i. De som ikke ønsker å være medlem i det 

https://youtu.be/eGRlYV87V68


14 
 

lokallaget, står fritt i å velge lokallag som i dag. Vi viser til NDFs årsmelding 2023 at «direkte 
medlemmer» er 4. størst blant lokallag. 
 
Svar fra forbundsstyret:  
Forbundsstyret støtter forslaget. Vi ber om overgangstid til neste landsmøte da medlemmer har 
ulike grunner til å være direkte medlem. Vi må finne en god løsning for alle. Innen 2028 ønsker vi at 
ingen skal være direktemedlem. 
 
[Klikk her for å se video] 
 
 
2) Sekundærmedlem fjernes 
 
Har tidligere blitt behandlet.  
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

3) Seniorpolitikk  
 
NDF Oslo støtter kursdeltakere på senioruke på Ål Folkehøyskole og kurssenter for døve i uke 18 
2024 som ønsker at NDF: 
 

• Gjenoppretter et seniorutvalg 
• Har mer fokus på seniorpolitikk 
• Har mer kontakt mellom NDF og seniorforeningene lokalt 
• Har en seniorkonsulent som jobber med interessepolitisk for seniorer 

 
Forbundsstyret ser at forslaget ligner på innkomne forslag fra NDF Nord Trøndelag. Vi foreslår 
å behandle disse forslagene samlet.  
 
Innkomne forslag fra NDF Nord-Trøndelag:  

Opprettelse av seniorutvalg 
 
Nord-Trøndelag Døveforening legger fram forslag om å opprette seniorutvalg for døve og 
hørselshemmede rettet mot eldre, helse, språk og teknologi. 
Mange døve og hørselshemmede eldre sliter med helsen sin, både fysisk og mentalt, og som er 
avhengige av de har et godt helsetilbud på tegnspråk, ASK (alternativ supplerende 
kommunikasjon) eller tegn til tale uansett hvor i landet de bor i.   
 
De er avhengige av brukervennlige teknologi som kan sørge for at de får kommunisere godt med 
helsevesenet som for eksempel sykehjem, sykehus, legekontor, politi og ambulanse. 
 
Et seniorutvalg kan være en ressursgruppe som reiser ut til døveforeninger og holde foredrag om 
forskjellige temaer innen eldres døves/hørselshemmedes rettigheter i helsevesenet, arrangere 
felles samling hvor eldre døve og hørselshemmede kan utveksle sine erfaringer, lage 
informasjonsmateriell, ha et samarbeid med NAV og tolkeformidlingen/akutt tolk og samarbeide 

https://youtu.be/J98pavD2rqQ
https://youtu.be/rGNPTJvR9kQ
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med Nasjonal behandlingstjeneste for sansetap og psykisk helse (NBSPH) og arrangere tur til 
Solgården. 
 
Begrunnelse 
 
Ifølge FNs bærekrafts mål: God helse og livskvalitet > Sikre god helse og fremme livskvalitet for 
alle, uansett alder.  
 
Se strategiplan for Norges Døveforbund 2025-2028: 
Menneskerettigheter 2.1:  «Alle døve og hørselshemmede skal ha rett til å leve et fullverdig liv» 
 
Svar fra forbundsstyret:  
Forbundsstyret ser at innkomne forslaget fra Nord Trøndelag og NDF Oslo ligner på hverandre så vi 
lager et felles svar her. Forbundsstyret synes ideen om å opprette seniorutvalg er god. Vi viser til 
innkomne lovforslag § 26 og det er en tanke at seniorene opprettes som en gruppe. Vi har dessuten 
engasjert en arbeidsgruppe som ser på hvordan vi skal styrke seniorpolitikken i neste 
landsmøteperioden. Tiltaksforslagene fra innkomne sak fra NDF Oslo skal legges frem i sak 8 
strategiplanen/handlingsplanen. Vi foreslår derfor at alle fire tiltakene flettes inn i handlingsplanen 
for senior i 2025–2028. Forbundsstyret gjør landsmøtet oppmerksom på at dette tas til orientering 
på landsmøtet. Handlingsplanen skal ikke vedtas på landsmøtet, kun strategiplanen. Dette gir det 
kommende forbundsstyret frihet til å utforme handlingsplanen etter hvordan politiske og 
byråkratiske situasjonen er. Dette har vært diskutert i forbundsstyret en stund og forbundsstyret 
viser til at det kan være mer effektivt å opprette en senior gruppe eller seksjon snarere enn å 
opprette et utvalg.  
 
Vi foreslår dermed følgende vedtak: 
Landsmøtet ber forbundsstyret om å følge opp seniorarbeidet på en bedre måte enn det har blitt 
gjort i 2022–2025. Det er nødvendig å vurdere om det skal opprette en gruppe for seniorer, som kan 
kalles NDF Senior. 
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

4) Arkiv for døve 
 
På landsmøte i 2022, fikk vi dette inn i handlingsplanen for 2022–2025, punkt 3.1.6. Ta vare på arkiv 
for døves historie. 
 
NDF Oslo ønsker orientering om hva er gjort og hva som gjenstår. Vi kan ikke se at det inngår i 
strategiplanen for 2025-2028. NDF Oslo ber landsmøte om å vedta at dette tas med i 
handlingsplanen for 2025-2028. 
 
Forbundsstyret ser at forslaget ligner på innkomne forslag fra NDF Bergen og Vestland. Vi 
foreslår å behandle disse forslagene samlet.  
 
Innkomne forslag fra NDF Bergen og Vestland:  

Forslag om fortsettelsen av arkiv for døveforeninger i 
strategiplanen 

https://youtu.be/OFq1058woU8
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I referatet fra NDFs landsmøte i 2022, under punkt 3.1.6, står det: «Ta vare på arkiv for døves 
historie». Vi forsto det slik at forslaget fremlagt av NDF Oslo under temaet «Døvearkiv for 
døveforeningene – Hvem har ansvaret?» skulle følges opp. 
 
Vi har imidlertid ikke sett noen konkrete resultater eller videre oppfølging fra forrige landsmøte, og 
foreslår derfor å videreføre dette målet i den kommende strategiplanen. Vi antar at NDF er opptatt 
av å etablere en ordning for bevaring av viktige arkivmaterialer for ettertiden. 
 
Bergen Døvesenter foreslår at dette målet plasseres under «Bærekraftig og ansvarlig», 
med punkter som kan lyde følgende: 
 

• Lokale døveforeninger trenger et trygt og felles arkiv for å ivareta historiske verdier og 
annet relevant materiale 
 

• Norges Døveforbund vil finne muligheter for å etablere et arkiv, enten under NDFs regi eller 
gjennom et privat foretak, støttet av offentlige tilskudd 
 

Svar fra forbundsstyret:  
Forbundsstyret takker for spørsmålet og tiltaksforslagene. Vi mener det er riktig å svare på begge 
innkomne forslag da de ligner på hverandre. 
 
For å svare på spørsmålet må vi først forklare de ulike metodene for arkivering og hva vi gjør i 
forbindelse med disse. Det finnes to metoder for arkivering: avlevering og deponering av 
arkivmateriale til offentlige arkiv. Avlevering innebærer å overlate fullstendig eierskap til offentlige 
arkiv, mens deponering betyr å beholde eierskap, men arkivmaterialet bevares hos offentlige arkiv. 
NDF sentralt har i mange år hatt en uklar arkivstrategi. Først i 2013 bestemte vi oss for å avlevere 
arkivmaterialet. Dette har vart i cirka ti år, men NDF sentralt har etter hvert opplevd problemer med 
å finne fram materialet. Det er ikke sjeldent at vi tar kontakt med Riksarkivet for å be om innsyn i 
vårt eget arkivmateriale, som vi vet at vi har avlevert. Det tar lang tid å finne fram til materialet. Vi 
har ikke opplevd at materialet har forsvunnet, men det tar tid og er vanskelig å finne fram. Dette 
gjør at terskelen for å hente fram dokumentene er mye høyere enn den burde være. Vi mener det er 
bedre å skanne og ha alt materialet digitalt i tillegg til fysisk plassert på et sted. Dessuten er 
materialet spredt og ikke samlet på ett sted. Etter hvert har vi sett at metoden vi valgte i 2013 har 
flere svakheter. Fra og med 2023 har vi begynt å skanne og jobbe med materialet vi har i vårt eget 
arkiv, både digitalt og fysisk. I 2023 hadde vi kurs i denne metoden for alle lokalforeningene på 
organisasjonskurs på Ål. Dette er et ledd i å følge opp handlingsplanen 2022-2025.  
Per 2025 har vi ikke tatt stilling til om vi bør avlevere eller deponere. Siden juni 2024 har vi jobbet 
med å rydde i vårt nåværende arkiv, både digitalt og fysisk, til skyen. I styremøte 2.25 har vi lest 
innkomne forslag fra AFHD og vurdert forslaget som godt. Forslaget kom til forbundsstyrebordet og 
forespørselen går ut på at NDF oppretter en egen stiftelse AFHD. Forbundsstyret mener at dette 
hører mer hjemme hos landsmøtet. Vi støtter forslaget om å opprette en stiftelse og ber dermed 
landsmøtet om å stille seg bak dette forslaget. 
 
Forbundsstyret ber landsmøtet om å se dette i sammenheng med forslag 10 A5. Vi tar dette 
forslaget til orientering og har dermed videre dialog om hvordan vi følger opp og tar vare på arkivet 
vårt. 
 
[Klikk her for å se video] 
 

https://youtu.be/E2-0b5tUyq0
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5) Forbundsleder 
 
Dersom landsmøte velger Niels Kristensen som forbundsleder, ber vi om at han honoreres på 
fulltid. Vi ber administrasjonen i NDF om å finne ut rimelig størrelse på honoraret før landsmøtet. 
 
Svar fra forbundsstyret:  
Ut fra hva forbundsstyret forstår det går det ut på å endre på innkomne lovforslag. Forslaget ble 
sendt inn som innkomne forslag og ikke innkomne forslag. Vi ber dermed å se til 
generalsekretærens innkomne forslag som går på å tydeliggjøre §7 til at forbundsleder kan 
engasjere på hele eller deltid. Vi ber derfor å behandles dette forslaget sammen med innkomne 
lovforslag fra generalsekretæren.  Forbundsstyret synes det ikke det blir riktig å foreslå at enskildte 
personer skal få honorar som forbundsleder. Forbundsstyret ser at dette forslaget hører til 
innkomne lovforslag og viser her til innkomne lovforslag fra NDFs generalsekretær gjeldende 
paragraf 7, som handler om at forbundsleder kan honoreres opp til fulltid. 
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

C) Forslag fra NDF Bergen og Vestland   
 

1) Forslag om økning av utgivelser i Døves Tidsskrift 
 
For å sikre at våre medlemmer er godt informert og aktivt engasjert, er det viktig å opprettholde et 
kontinuerlig informasjonsarbeid gjennom tilgjengelige kanaler. Et sentralt verktøy i dette arbeidet 
er Døves Tidsskrift, vårt medlemsblad, som fungerer som en viktig plattform for kommunikasjon og 
informasjon i alle aldersgrupper. 
 
Døves Tidsskrift er mer enn bare en kilde til nyheter. Det er et bindeledd mellom forbundet og 
medlemmene, og gir informasjon om både nasjonale og lokale saker som angår døve og 
hørselshemmede. Bladet bidrar til å: 
 

• Styrke fellesskapet: Ved å dele historier, erfaringer og synspunkter fra medlemmer og 
lokallag, fremmer bladet en følelse av tilhørighet og felleskap. 
 

• Informere om rettigheter og muligheter: Medlemsbladet gir oppdatert informasjon om 
viktige samfunnsspørsmål, politiske beslutninger og muligheter som er relevante for døve 
og hørselshemmede, samt informasjon om hvordan medlemmer kan engasjere seg. 
 

• Bygge kunnskap og bevissthet: Gjennom artikler, intervjuer og forskning, gir bladet viktig 
innsikt i temaer som utdanning, helse, arbeidsliv og kultur, og fremmer bærekraftige 
løsninger og ansvarlig forvaltning av ressurser. 
 

• Fremme bærekraftig kommunikasjon: Med digital og fysisk distribusjon av 
bladet/nyhetsbrev sikres at medlemmer, uavhengig av bosted eller andre faktorer, får 
tilgang til viktig informasjon på en tilgjengelig måte. 
 

https://youtu.be/OM1d6V82wZM
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• Ved å kontinuerlig oppdatere og utvikle Døves Tidsskrift, kan vi bidra til et informert og 
ansvarlig medlemskap, der medlemmene har nødvendige verktøy for å delta aktivt i 
samfunnsdebatten og organisasjonens videre utvikling. 
 

• Bergen Døvesenter foreslår å utvide antallet utgivelser ved å benytte både digitale og 
fysiske formater, som blader, e-artikler eller e-nyheter, for å sikre en god balanse. Målet er å 
øke synligheten, tilgjengeligheten og kontinuiteten i informasjonen som tilbys. 
 
For å kunne gjøre dette på en bærekraftig måte, er det avgjørende å finne stabile og 
langsiktige økonomiske ressurser. Dette kan gjøres gjennom ulike tiltak, som for eksempel 
ekstern finansiering (tilskudd fra offentlige og private instanser), sponsing og partnerskap 
(samarbeid med relevante aktører), medlemsbidrag (gave, muligheten for et tillegg til 
medlemskontingent) og bærekraftige inntektsmodeller (annonsering, salg av produkter 
eller tjenester). 
 
Ved å implementere disse tiltakene kan vi sikre at Døves Tidsskrift fortsetter å utvikle seg, 
samtidig som vi holder oss til organisasjonens bærekraftige mål og etikk. En utvidelse av 
antallet utgivelser vil også styrke medlemsengasjementet, øke 
informasjonstilgjengeligheten og sikre en kontinuerlig dialog med medlemmene. 

 
Dette er et veldig godt tillegg i strategiplanen under «Bærekraftig og ansvarlig». Det foreslås 
å legge til et eget punkt under dette organisatoriske målet med flere underpunkter: 
 

o Døve og hørselshemmede skal ha tilgang til god informasjon og muligheten til å 
delta aktivt i samfunnsdebatten og organisasjonens utvikling. 
 

o En utvidelse av antallet utgivelser av Døves Tidsskrift vil styrke 
medlemsengasjementet og fellesskapet i organisasjonen. 
 

o Muligheten til å oppnå økonomisk stabilitet og bærekraft gjennom ulike 
finansieringsalternativer, herunder ekstern finansiering, sponsing, medlemskap og 
utvikling av bærekraftige inntektsmodeller. 
 

o Planleggingen av fremtidige løsninger, inkludert innføringen av elektroniske 
utgaver, med fokus på bærekraft og miljøvennlighet, som også vil bidra til reduserte 
trykkeri- og fraktkostnader. 
 

Svar fra forbundsstyret:  
Forbundsstyret er enige i at dette er et viktig område som forbundet bør jobbe videre med. De siste 
årene har NDF arbeidet mye med å styrke den digitale kommunikasjonen. Dette er et pågående og 
langsiktig arbeid. Vi føler at vi ennå ikke har nådd målet, og vi har flere ideer for hvordan vi kan 
forbedre dette videre. 
 
En av ideene vi ønsker å jobbe videre med, er å koble det fysiske Døves Tidsskrift med en digital 
innlogging, der medlemmene kan lese artiklene fortløpende – gjerne med tegnspråkversjoner og 
mer. For å få dette til, trenger vi et bedre medlemssystem og en mer moderne nettsideløsning enn 
det vi har hatt tidligere. Ny nettside ble lansert i 2024, og nytt medlemssystem kom ved årsskiftet 
2024/2025. Akkurat nå jobber vi med å implementere løsningene, og som landsmøtet vet, tar slike 
prosesser tid. 
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Når det gjelder forslaget om å utgi flere utgaver av Døves Tidsskrift, viser vi til at antall utgaver ble 
redusert fra fem til fire etter forrige landsmøte. Det er per nå ikke planlagt ytterligere reduksjon. 
Fire årlige utgaver er vanlig blant sammenlignbare organisasjoner i Norge, som HLF og 
Blindeforbundet. Våre søsterorganisasjoner i utlandet har ofte færre utgivelser. Island og Danmark 
har gått over til heldigitale løsninger – Island for flere år siden, og Danmark fra og med 2026. 
Sverige og Finland har fortsatt fire utgaver i året.  
 
Å øke antall blader går derfor mot både samfunnsutviklingen og det som er økonomisk og praktisk 
bærekraftig. 
 
Vi vil også vise til at NDF jobber for å styrke uavhengige nyhetsredaksjoner som dekker døve- og 
tegnspråkverdenen. Dette samsvarer med flere av tiltakene i NOU 2023:20 Tegnspråk for livet – Et 
forslag til helhetlig språkpolitikk. Der foreslås det blant annet at NRK etablerer en egen 
tegnspråkredaksjon, som ikke må forveksles med Tegnspråknytt – som hovedsakelig oppsummerer 
verdensnyheter. Den nye tegnspråkredaksjonen skal produsere egne nyheter på tegnspråk. 
Det foreslås også å etablere mediestøtteordninger som gjør det mulig for tegnspråkmedier i Norge 
å søke støtte til å lage nyheter på og om tegnspråk. 
 
Forbundsstyret mener at dette er en mer riktig retning å gå i, enn å øke antall utgaver av Døves 
Tidsskrift. 
 
Vi ber landsmøtet merke seg at vi ønsker å styrke kommunikasjonen om tegnspråkverdenen, og at 
NDF sentralt vil jobbe videre med å utvikle tegnspråkmedier. 
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

2) Forslag om fortsettelsen av arkiv for døveforeninger i 
strategiplanen 
 
Ferdigbehandlet tidligere.  
 

3) Forslag om opprettelse av «Helse» i strategiplan 
 
I den nye strategiplanen til Norges Døveforbund for perioden 2025-2028 foreslår Bergen Døvesenter 
å ta med «Helse» sammen med oppvekst, dvs. «Helse og oppvekst» 
Målet er å sikre at døve og hørselshemmede personer har tilgang til nødvendige helsetjenester 
også i tillegg til oppveksten. 
 

• Helse- og omsorgstjenester: Sikre at døve og hørselshemmede har tilgang til 
helsetjenester der kommunikasjonen skjer på deres premisser, inkludert tilgang til 
tolkehjelp på sykehus og hos fastleger. Sykehus (inkludert legevakt) bør ansette egne 
tegnspråktolker for å sikre god kommunikasjon mellom helsepersonell og døve pasienter. 
Videre skal helsepersonell ha nødvendig kompetanse for å møte behovene til døve og 
hørselshemmede. 
 

• Tegnspråklig sykehjem: Sikre at døve og hørselshemmede har rett til å få plass i et 
tegnspråklig sykehjem, dersom de ønsker det, for å sikre et trygt og inkluderende miljø 
med helsepersonell som kan kommunisere direkte på tegnspråk. Dette skal være 

https://youtu.be/kbx94MLlmhs
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tilgjengelig uavhengig av bosted, og økonomien må sikres gjennom statlig garanti og 
tilskudd til kommunene for å ivareta dette tilbudet. 

 
Det foreslås at vi legger inn punkter under strategiplanen: 
 
Målsettingen 2.2 Oppvekst endres til 2.2. Helse og oppvekst med overnevnte punkter som 
underpunkter. Under målet kan det stå følgende: 
 
Døve og hørselshemmede barn og unge skal ha mulighet til å utvikle et godt og varig 
livsmestringsgrunnlag. Døve og hørselshemmede skal ha tilgang til gode helsetjenester og 
sykehjem som ivaretar deres kommunikasjonsbehov. 
 
Svar fra forbundsstyret:  
Forbundsstyret takker for forslaget og har diskutert om vi skal endre på strategiplanen. 
Forbundsstyret mener ideen er god, og det er viktig å fremme helse. Vi mener også at barn og 
oppvekst er så viktig område at det bør stå alene. Vi har derfor endret på formuleringen i 
strategiplanen så det blir mer tydelig at helse ligger under menneskerettigheter. Tiltakene som er 
foreslått her foreslår vi kan settes inn i den årlige handlingsplan som forbundsstyret skal følge opp.  
 
Forbundsstyret ber landsmøtet om å ta forslaget fra Bergen og Vestland til etterretning.  
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

D) Forslag fra NDF Stavanger og NDF Bergen og Vestland  
 

1) Forslag om opprettelse av avdelingskontor i større byer for å 
styrke lokalforeningene 
 
Vi foreslår at Norges Døveforbund (NDF) etablerer avdelingskontorer i andre storbyer, som kan tilby 
kontorfasiliteter og dele administrative ressurser. Dette forslaget støttes av strategiplanen for NDF, 
som har fire organisatoriske mål, deriblant punktet 3.1 – Styrke lokalforeninger og lokalt. 
Samtidig ser vi at NDF har gjort et betydelig arbeid for å samle lokalforeninger til en felles 
profilering med felles logo og navn. Dette skal styrke vårt fellesskap og samarbeid for å ivareta døve 
og hørselshemmedes interesser på tvers av landet. 
 
Vi er klare over at NDF-administrasjonen i Oslo har vokst de siste årene, og at forbundets økonomi 
har styrket seg. Likevel er NDF mer enn Oslo. Mye av det daglige arbeidet for å forbedre døves 
situasjon i samfunnet skjer på lokalt nivå, og derfor trenger vi et sterkere faglig miljø i våre lokaler 
rundt om i landet. 
 
Hvilke stillinger som skal plasseres ved kontorer i de valgte lokalforeninger, bør avgjøres gjennom 
en felles forståelse mellom forbundet og lokalforeninger. Arbeidsoppgavene for disse stillingene 
skal være de samme som for kontoret i Oslo, det vil si landsomfattende oppgaver. Eksempel på 
arbeidsområder kan være journalist, foreningskonsulent eller politisk interessearbeid.  
 
Med dagens teknologi og kommunikasjonsmuligheter er det fullt mulig å plassere flere av NDFs 
stillinger utenfor Oslo. Til tross for at arbeidsoppgavene vil favne nasjonalt, vil ansatte i et 

https://youtu.be/-uV0rTZ167g
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desentralisert kontorfellesskap kunne utveksle ideer og erfaringer, noe som vil styrke 
arbeidsmiljøet og faglig utvikling. 
 
En slik desentralisering av forbundets administrasjon vil bidra til å styrke lagfølelsen i NDF og 
motvirke oppfatningen om at NDF kun er et Oslo-basert forbund. Dette kan være et konkret tiltak 
som går ut over bare et skifte i foreningsnavn – det kan bidra til en tettere kobling mellom 
foreningene og forbundet, og styrke samarbeidet på tvers av regioner. 
 
På et medlemsmøte i Bergen Døvesenter høsten 2024 kommenterte generalsekretær Petter 
Noddeland forslagene fra NDFs «Ny giv-komité» (2007-2010, se historikk under) og sa at planene 
ikke var skrinlagt, men fortsatt ligger i en «forbundsskuff». Vårt innspill er at disse planene tas opp 
igjen og behandles på nytt, med et seriøst og fornyet engasjement. 
 
For å styrke lokalforeningene og det lokale arbeidet, foreslår både Bergen Døvesenter og  
NDF Stavanger at vi legger til to nye mål under punkt 3.1 – Styrke lokalforeninger og lokalt i 
strategiplanen: 
 

• Norges Døveforbund bør kunne se om å tilby fleksible arbeidssteder for fremtidige 
ansettelser i større lokalforeninger, ved å etablere avdelingskontorer som kan dele 
administrasjon og ressurser med NDF sentralt. 

 
• Avdelingskontorer kan i tillegg ha ansvar for en valgt region, med fokus på å bygge 

kompetanse og fremme samarbeid med lokalforeningene i regionen. 
 
Litt historikk: 
 

• 1968: NDF får sitt første faste statstilskudd. Det opprettes hovedkontor i Bergen knyttet til 
Døves Trykkeris hus. Samtidig blir det opprettet avdelingskontor i Oslo.  

• 1981: Hovedkontoret flyttes til Ål, men med avdelingskontorer i Oslo, Bergen og 
Trondheim. 

• 1984: Hovedkontoret flyttes til Oslo, men avdelingskontorer i Bergen og Trondheim. 
• 1989: Avdelingskontorene i Bergen og Trondheim nedlegges på grunn av dårlig økonomi. 

Hele administrasjonen samles i Oslo. 
• 2007: Landsmøte oppretter «Ny giv komite» med tre representanter fra forbundet sentralt 

og fire representanter for tillitsvalgte i foreningene. Målet er å evaluere hele forbundet frem 
til landsmøtet i 2010. 

• 2010: Komiteen ønsker et bedre samarbeid mellom forbund og foreninger. De legger frem 
forslag på landsmøtet om opprettelse av regioner der et avdelingskontor i Trondheim får 
ansvar for Trøndelag og fylkene nordover. Et Bergenskontor gis ansvar for Møre og 
Romsdal, Vestland, Rogaland og Agder. Kontoret i Oslo ivaretar resten av Østlandet. 
Landsmøtet er positiv til forslaget, men det finnes ikke økonomi til gjennomføringen. Tvert 
imot reduseres administrasjonen fra 14 (flere på deltid) til 7 stillinger. 
 

Svar fra forbundsstyret:  
Forbundsstyret er positive til at administrasjonen har sterkere tilstedeværelse i lokalforeningene. 
Ansettelsespolitikk er ikke forbundsstyrets bord og forbundsstyret har derfor bedt forbundets 
generalsekretær om å svare på dette.  
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NDFs generalsekretær er også positiv til forslaget. Her understrekes det at hver ansettelse må 
vurderes separert. Noen stillinger er det nødvendig med plassering i Oslo og dette gjelder spesielt 
interessepolitiske medarbeidere da det er veldig mye møtevirksomhet med Stortinget, 
departementene og ulike offentlige innsatser som befinner seg i Oslo.  
 
Det foreligger heller ingen diskusjon om å be nåværende ansatte om å flytte til andre deler av 
Norge, men generalsekretæren støtter ideen som er framlagt i forslaget om å se på framtidige 
ansettelser. Generalsektæren viser også til at det er ikke hensiktsmessig å låse seg til de største 
byene. Det er bedre å være åpne om å motta søknader fra hvor som helst så lenge det lar seg å 
jobbe andre steder. Det kan annonseres tydeligere i stillingsannonser at søknader fra andre steder 
enn Oslo er velkomne.  
 
Når det gjelder fysiske kontorplass hos lokalforeningene så avhenger det om vedkommende som 
søker på stillingen ønsker det, og om forbundets økonomi tillater det.  
 
Når det gjelder avdelingskontor er det ulike oppfatninger av begrepet. Da Ny Giv! ble publisert i 
2008 var det vanlig med fysiske kontorplasser, men det er ikke like stor forventning i samfunnet i 
dag om å binde seg til økonomiske utgifter ved å ha avdelingskontorer andre deler av landet. Hvis 
vi skal bruke Ny Giv! må vi gjøre en helhetlig vurdering, og se på hvordan det påvirker forbundet 
økonomisk.  
 
Da generalsekretær viste til Ny Giv! under medlemsmøtet i Bergen 4. oktober 2024 var det snakk om 
felles logo. Dette leddet i Ny Giv! er fortsatt aktuelt i dag som i 2008. Det var ikke snakk om 
avdelingskontor fra generalsekretærens del, men han sa på møtet 4.oktober at han er positiv til å 
ha framtidige ansatte andre steder enn i Oslo.  
Forbundsstyret ber om at landsmøtet tar forslaget til orientering og lar generalsektæren føre 
ansettelsespolitikken videre. Landsmøtet gir signal til generalsekretær om at det er ønskelig å ha 
friere og åpnere ansettelsespolitikk der det lar seg gjøre.  
 
[Klikk her for å se video] 
 
 

Sak 11. Fastsettelse av medlemskontingent  
 
Siste oppdatert var i 2019. Prisveksten har vært på cirka 20 % siden da. Forbundsstyret foreslår 
derfor at medlemskontingenten skal øke med 50 kr (cirka 15 % økning). 
 
Nåværende priser: 

• Medlem (0-30 år): 150 kr 
• Medlem 31+ (31 år og oppover): 300 kr 

 
Forslag til nye priser: 

• Medlem (0-30 år): 175 kr 
• Medlem 31+ (31 år og oppover): 350 kr 

 
Forbundsstyret ønsker også å gjeninnføre familiemedlemskap. Fra og med 1. januar 2025 har vi 
brukt et nytt og mer moderne medlemssystem, men dette er fortsatt under opplæring. 
Forbundsstyret ber derfor om fullmakt til å jobbe videre med familiemedlemskap og kan fastsette 
dette i henhold til de prisene som er oppgitt ovenfor. 

https://youtu.be/PDXGS4sTzag
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Avstemning   
 

Sak 12. Valg for 3 år punkt a-f  
Se vedlegg 6 
Avstemning  
 
Sak 13. Fastsettelse av neste landsmøte  
Forbundsstyret ber om fullmakt til å fastsette neste landsmøte med tanke på forbundets økonomi 
og tilgjengelighet.  
Avstemning   
  

Sak 14. Resolusjoner  
Se vedlegg 7a og 76.  
Avstemning  
 


